
  

Protokół 

z obrad XXV Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  05 maja 2017 roku  

 

  Posiedzenie XXV Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, Panią Sołtys Sołectwa 

Gostyniec, Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerznie, Dyrektorów Jednostek 

Organizacyjnych, przedstawiciela portalu prasowego. Na 15 osobowy skład Rady 

w posiedzeniu uczestniczy 15 członków. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy – na wniosek Wójta Gminy stawiam wniosek o wprowadzenie 

do porządku posiedzenia dzisiejszej Sesji Rady Gminy w punkcie „4 podjęcie uchwał ppkt 

d)  projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w przedmiocie Karty Samorządności”   

Radni nie zgłosili żadnych uwag i poprawek do porządku XXV Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XXV Sesji Rady Gminy ze zmianą: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum,  

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XXIV  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Przedstawienie Oceny Zasobów pomocy społecznej za 2016 r. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej wraz z wyrażeniem zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży, 

b) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa ruchu drogowego na cele niezwiązane z potrzebami 

zarządzania drogami i potrzebami ruchu drogowego na drogach gminnych na terenie Gminy 

Świerzno, 

c) zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017, 

d) przyjęcia stanowiska w przedmiocie Karty Samorządności. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 



  

6. Zakończenie posiedzenia XXV Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia XXV Sesji Rady Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XXIV posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż protokół z XXIII posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 

Przewodniczący zwrócił się  do Radnych o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radny W. Kaproń wniósł zastrzeżenie co do zapisu w poprzednim protokole odnośnie 

kosztów sądowych za prowadzenie spraw sądzie. 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował Radnego, iż zwrócił się o uwagi co do treści 

protokołu z poprzedniego posiedzenia, ponadto jak stwierdził Przewodniczący Rady, że 

w protokole jest zapisane to co Wójt mówił. 

W wyniku głosowania protokół z XXIV posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty 14 głosami 

za, 1 głosie przeciw na 14 Radnych obecnych na sali. 

Ad. 2. Przedstawienie Oceny Zasobów pomocy społecznej za 2016 r. 

Przewodniczący Rady Gminy – ocena zasobów  pomocy społecznej za 2016 rok to obszerny 

dokument. Ponadto Państwo mieliście czas aby się z nim zapoznać.  Pani Monika 

Sienkiewicz-Wdowiak Kierownik OPSu  uczestniczyła w posiedzeniach Komisji Stałych 

Rady Gminy udzielając wszelkich wyjaśnień. Czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź zapytania? 

Nie widzę. 

Wobec powyższego przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszego posiedzenia. 

Ocena Zasobów pomocy społecznej za 2016 rok stanowi załącznik nr 3 do protokoły 

Ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

Informacja Wójta Gminy Świerzno  z działalności między sesjami za okres od 3 kwietnia  

2017 r. – do  26 kwietnia  2017 r.  

I. Organizacyjne: 

1.  W dniu 5 kwietnia 2017 r. w Kamieniu Pomorskim w hali Widowiskowo-Sportowej 

odbyła się XL edycja Ogólnopolskiego Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. 

Uczniowie naszego Gimnazjum zajęli I miejsce, na 14 szkół biorących udział w tym turnieju. 

2.W dniu 10 kwietnia 2017 r. odbyło się ostanie zebranie z 9 zebrań wiejskich w Sołectwie 

w Świerznie. Były to zebrania sprawozdawcze. Wszystkie wnioski z tych zebranie zostały 

zebrane i w miarę możliwości będą realizowane. 



  

3. W dniach od 19.04.-21.04.2017 r. odbył się egzamin gimnazjalny. Uczniowie w pierwszym 

dniu rozwiązywali test humanistyczny, drugim dniu z zakresu matematyczno-przyrodniczego 

i w ostatnim dniu egzaminu z języka obcego. 

II. Nieruchomości.  

1. 12.04.2017 r. odbyła się sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 19A w miejscowości Krzepocin 

na rzecz dotychczasowego najemcy. 

2. Na posiedzeniu Rady Gminy zostanie podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż budynku mieszkalnego nr 1 w miejscowości Krzemykowo na rzecz Najemcy 

z zastosowaniem 99% bonifikaty. 

III. Inwestycje 

1. Trwają przygotowania do przeprowadzenia przetargu do II etapu realizacji projektu 

„Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Świerzno”. 

2. Złożono wniosek w Wojewódzkim Urzędzie Pracy na projekt dot. Wsparcia szkół 

i placówek prowadzących kształcenia ogólne oraz uczniów uczestniczących w kształceniu 

podstawowym, gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym pn.: „Szansa dla edukacji „ – weryfikacja 

w toku. 

3. Trwa realizacja wykonania dokumentacji na rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnej na 

odcinku Starza-Stuchowo. 

4. Złożono wniosek na dofinansowanie opracowania programu rewitalizacji Gminy Świerzno. 

5. Bieżące utrzymanie dróg – naprawa ubytków w drogach.  

Wójt Gminy -  uczestniczyłem w posiedzeniu Związku  Gmin R-XXI. Spotkanie dotyczyło 

przyszłości związku w nowej rzeczywistość, w związku z nowymi przepisami dotyczącymi 

gospodarowania odpadami. Otrzymaliśmy ostateczną decyzję dotyczącą kanalizacji gminy. 

Obydwa projekty (projekt Gminy i projekt Spółki) zostały zakwalifikowane. Pozytywną 

opinię uzyskał również wniosek „Szansa dla edukacji” związany z poprawą warunków 

nauczania w naszych szkołach. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy została przyjęta 14 głosami za, 1 głosie 

przeciw na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 4). 

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Gminy – wszystkie projekty uchwał przedstawione podczas 

dzisiejszego posiedzenia były wnikliwie analizowane na posiedzeniach Komisji Stałych Rady 

Gminy. 



  

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej wraz z wyrażeniem zgody 

na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXV/171/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej wraz z wyrażeniem zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży została przyjęta przez Radnych przy 15 głosach za, 

na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 5). 

b) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z potrzebami 

zarządzania drogami i potrzebami ruchu drogowego na drogach gminnych na terenie 

Gminy Świerzno. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXV/172/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z potrzebami 

zarządzania drogami i potrzebami ruchu drogowego na drogach gminnych na terenie Gminy 

Świerzno została przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 6).  

c) zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXV/173/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  zmian 

w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017 została przyjęta 15 głosami za,  na 15 radnych 

obecnych na sali  (zał. Nr 7). 

d) przyjęcia stanowiska w przedmiocie Karty Samorządności. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Radny K. Sominka – może przed podjęciem tej uchwały podjęlibyśmy w tej kwestii 

dyskusję? 

Przewodniczący  Rady Gminy – możemy przyjąć projekt tej uchwały lub nie przyjąć. 

Radny P. Szczęsny – chciałbym znać zdanie  naszego Wójta w tej sprawie. 

Wójt Gminy – w całej rozciągłości popieram stanowisko wypracowane przez Forum. 

Zachodzą obawy z stąd ta karta Samorządności. Samorządność się sprawdza, praca 

samorządowców jest dobra, a nasza rola w budowie państwa demokratycznego jest duża. 

Zmiana w ustawie samorządowej może przynieść odwrotny skutek. Mogą podważyć ustrój 

Państwa. Pozbawienie przedstawicieli mieszkańców gmin samodzielności w realizacji zadań 



  

publicznych, swobody w gospodarowaniu ich wspólnym majątkiem, wolności 

w  współdziałaniu z innymi jednostkami może spowodować zahamowanie rozwoju lokalnego, 

zgodnego z oczekiwaniami mieszkańców. Jeżeli macie Państwo jakieś obawy to mogę 

powiedzieć, że w całości popieram stanowisko w sprawie Karty Samorządności. 

Przewodniczący Rady Gminy – na spotkaniu Przewodniczących Rad Gmin również ten temat 

był szeroko dyskutowany i projekt tej karty został w 100% poparty. 

Radna H. Wojciechowska – dlaczego w drodze uchwały? 

Wójt Gminy – Rada Gminy swoje stanowisko zawsze wyraża w drodze uchwały, natomiast ta 

uchwała to nie jest stanowisko jako partii, ale jako jednostki samorządowej. Osobiście 

uważam, że prze te 25 lat samorząd się sprawdził. Działania rządu nie ograniczają prawa 

samorządu, będzie się ograniczać nas. Zdarzyć się może to przy decentralizacji kompetencji, 

a wówczas nieraz nie będziemy wiedzieć o działaniach na górze. Nie ważne jakie będzie 

poparcie rządu, ale ten samorząd niech zostanie w takiej postaci jakiej jest obecnie. 

Przewodniczący Rady Gminy – czemu w drodze uchwały? Bo każdy ma prawo się 

wypowiedzieć i podjęcie tej uchwały jest wyrażeniem naszego stanowiska. Bo to my 

decydujemy co ma być, jaka gmina. 

Radna H. Wojciechowska – i właśnie ta dyskusja po to była potrzebna i co będzie jak ta karta 

wejdzie w życie? 

Przewodniczący Rady Gminy – nic, tutaj chodzi o wyrażenie stanowiska samorządowców. 

Wójt Gminy – sama karta nie jest niczym nowym. To było, jest i chcemy aby tak zostało. 

Pismo Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie poparcia Karty 

Samorządności (zał. Nr 8). 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXV/174/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

przyjęcia stanowiska w przedmiocie Karty Samorządności została przyjęta 14 głosami za, 

1 głosie wstrzymującym się,  na 15 radnych obecnych na sali  (zał. Nr 8). 

Ad. 5. Wolne wnioski. 

Radny W. Kaproń – która kwota jest prawidłowa, jeżeli chodzi o te koszty sądowe? 

Wójt Gminy – dostał Pan na piśmie odpowiedź, księgowa policzyła te koszty, ja może 

powiedziałem, że około 3.600 zł. Co Pan chce udowodnić, że ja kłamię? 

Radny R. Ciślak – chciałbym poinformować Radnych o zarządzeniu Wójta Gminy 

Nr SK.0050.17.2017, jest to zarządzenie w sprawie utworzenia formacji obrony cywilnej na 

terenie Gminy Świerzno. Tej informacji nie mamy, ale jest na BIPie urzędu. Rozmawiałem na 

ten temat na posiedzeniu komisji i Pani Ewa Szostak na wczorajszym posiedzeniu 

poinformowała mnie, że nie uczestniczyłem w tych powołaniach, bo nie jestem stroną, co 



  

więcej informowałem się, że powołania są na wniosek komendanta WKU.  Jest to nieprawda 

Wójt powołuje a komendant WKU weryfikuje pod kątem mobilizacji. Nie ukrywam, że 

przykre było dla mnie stwierdzenie Pani Ewy Szostak, że Wójt nie ma obowiązku mnie 

informować jako Gminnego Komendanta OSP, uważam jednak, że powinno się mnie 

informować chociażby z uwagi na fakt, że do tej formacji zostali powołani strażacy. 

I dlaczego tylko ze Świerzna, a nie z Gostynia, czy też ze Stuchowa. Tam też prężnie działa 

jednostka.  Mówi się, że minimum 15 osób, dlaczego nie wziąć 20 osób, chociażby z uwagi 

na fakt, że mogą brać udział w darmowym szkoleniu, takim jak kurs I pomocy. 

W zarządzeniu jest również stara podstawa prawna i może się mylę ale jest ono żywce 

ściągnięte z BIPu  Kamienia Pomorskiego. Moje zapytanie- czy nie można było wziąć po 

kilka osób z każdej tych 3 jednostek OSP  i po wyrażeniu zgody Komendanta Gminnego 

OSP.  

Wójt Gminy – to tylko Wójt jest odpowiedzialny za powołania do  formacji obrony cywilnej. 

Natomiast obowiązkiem WKU jest sprawdzenie czy te osoby się kwalifikują. Żadnej korzyści 

z tego tytułu nie mają, a muszą być w gotowości. Ja nie pytam właściciela taboru o zgodę, po 

prostu nakładam obowiązek. 

Radny R. Ciślak – poświęciłem dużo czasu na sprawdzenie tego i Pan jako jedyny podjął sam 

taką decyzję, pozostali po zasięgnięciu opinii Komendanta OSP i ci członkowie będą 

otrzymywać rekompensaty z tego tytułu i za udział w akcjach. 

Wójt Gminy – na szczęście u nas nie występują takie zagrożenia. 

Radny R. Ciślak – wskazane byłoby zacieśnienie tej współpracy. 

Wójt – to jest służba. 

Przewodniczący Rady Gminy – nie ma o co rozdzierać szat. 

Radny R. Ciślak – jest zapis w ustawie, że do tej formacji bierze się członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych bo z tego tytułu są profity  i proszę o zweryfikowanie tych działań. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XXV Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XXV  posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 15
10

. 

 

Protokołowała: 

Putyrska B. 

 Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                            Dariusz Mądrecki 

 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


